

ဈေးပိုဒ်ခံဒ်၊ ဂေးမတီ၊ ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးပေးလွမ်းလိခင်လိခင်တံး ဂ်ဝ်၊ဂပ်းဂူးလေးထေး
လာတ်၊ဝုးယိုခင်းမိုင်းလွံးထိမ်ဂူခင်းတံးပံးပေး

ဝခင်းထိ 31/10/2017

ဂူးလေးထေး ဃူးလတ်းဂါခင်လူင် လုမ်းဃူးဂိုဝ်းဂုမ်လိုင်မိုင်း လာတ်ခင်းသိုဝ်၊ခါဝ်၊လံာ်ခင်ဝုး သုခင်
ဂါင် လွင်းငမ်းယိခင်လေးလွင်းခိုခင်းမေးလိဂါခင်ခင်းလိုင်.လာတ်; လူင်ပွင်လိုင်; မီးဃိခင်ဂါခင်တေ လွံး
ထိမ်ဂူခင်းမိုင်းတံး ပံးပေးဂါခင်လုးလတ်းတုးခေ. ခွတ်;မိုင်းခပ်တတ်းပိတ်;ခေခင်.သင်ဝုးယိုခင်း; ယွခင်း
တင်းလွံးထိမ်မေးခင်။

ဂ်ဝ်၊ဂပ်းလိုင်ခင်. ဂေးမတီ၊ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးပေး Shan State Refugee Committee (Thai
Border) ဂှ်းခး; ကမ်၊လံးဂှ်.လွင်းကခင်လူင်ပွင်လိုင်;မါခင်းဂပ်းသိုဝ်၊မေးဂမ်းသိုဝ်;လေးဂှ်းခးမီးလွင်း
ထိုင်၊ထိုမ်/ ငမ်းငင်းခင်းလုံ ဝံ.ယူ၊ဝုး လွင်းလွံးဂါခင်ယိုခင်းမိုင်းလွံးထိမ်ကခင်လိုင်;လာင်၊/သိုဝ်;ယူဝ်း-
ယူဝ်းခး လာင်;ပိခင်လွင်းခွံ; ကပ်ခေ; ကပ်တုးတုးခွတ်;မိုင်းသေ ကပ်ဂူမ်၊ငမ်း ခှ်.ပိတ်;လွင်း သိုဝ်း
မါခင်းတိုက်.သိုဝ်၊ခွတ်;ခေ;သိုဝ်း လေးဂှ်တံးဂှ်;ဂူခင်း မိုင်းလံးယံ.ခါ.ပံးယူ၊ ခင်းပိုခင်.တီး လေးမိုင်း
လာတ်;ခိုဝ်းလိုင်;ခေခင်။

ဂူခင်းပံးပေးလွမ်းလိခင်လိခင်လေးဂူခင်းပံးပေးခင်းမိုင်း (IDPs) လိုင်ခင်.ပိခင်ဂူခင်းလိုင်;ကခင် လံးပံး
ယွခင်.ပေး သိုဝ်းမါခင်းတိုက်;လိုင်;ခါ.ပံးယူ၊လူင်ဃွင်းပီ 1996-1998 ကခင်ဂှ်တံးဂှ်;ဂူခင်း 300,000
ပံး ခင်းမိုင်းတံး လံးပိုခင်.ပွံ.ပိတ်;ဂှ်ခင်းသေးခေခင်.ယဝ်။ ဂူခင်းဝါခင်းခေပ်.ဂူဝ်ပါဂ်၊လုးပေ.ထုဝ်. ခးဂှ်မ
လေး လုး ဂခင်.လခင်လူလာ်။ ဝါခင်းဂူခင်း 1,400 ဝါခင်းပံးဃွင်း ပူခင်.မေးသားပီခေခင်. ဂမ်းပုးခေမ်
ယင်းတိုက်.လံးထုတ်,ပိုခင်.ပွံ.ပိတ်;ဝံ.ထိုင်ယါမ်းလိဝ်၊ တီးလိခင်ဂှ်;ခေ; တီးဃုဂ်၊သွမ်းဂှ်တံးဂှ်ခင်ဂေး
သိုဝ်းမါခင်းခပ် ဂူဝ်;ယိုတ်းဂုမ်းဂမ်ဝံ။

ဃွင်းယါမ်းမိုင်းလိဝ် ငင်းလံးလွင်းလီဂူဝ်လီဂါဂ်၊ခင်းမိုင်းရခိုင်,ဂေးယင်းတိုက်.ပိခင်ခါဝ်,လိုင်;ယွခင်.လွင်း
သိုဝ်းမါခင်း လွံး.ကခင်ဂှ်တင်းတင်းခေမ်တင်းလံးခပ်;ဂုမ်းဂမ် ပုးလိမ်ခင်းမိုင်းတံးလေးမိုင်းခါင်။ လွင်းကခင်
သိုဝ်းမါခင်း တိုက်.သိုဝ်,လွံး.တိုင်းလွမ်းလံးဂှ်.ဂျါမ်းပေ.ဂါခင်ဂူခင်းမိုင်းလာတ်;ခိုဝ်းသေကမ်,မီးလွင်း; ကပ်
တင်းဃိတ်း ခပ်သင်ခေခင်. ပိခင်လွင်းကခင်ဂှ်;တားဂူခင်းမိုင်းတံးပံးပေးလွမ်း လိခင်လိခင်ကခင်
တေ ပွတ်;ခိုခင်းဝါခင်းဂပ်,မိုင်းလင်ခေခင်. ယဝ်။

လွင်းကခင်လူင်ပွင်လိုင်;မါခင်းခွံ;လွံးထိမ်ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးပေး သေကမ်သိုင်/ ကမ်,တူဂ်,ကမ်,တက်.
လွင်းသိုဝ်း မါခင်းသိုဝ်,ပူခင်.ပိခင်ပေ.ဂါခင်ဂူခင်းမိုင်းခေခင်. မိုခင်တင်းကမ်,သိုဝ်;ယူဝ်း/ ကမ်,မီးဂါင်လုံ
ဃိုဂ်,လိုင်ခင်း; ဧတ။

လုင်းလံးလိင်း ဂူဝ်ပပ်;ဂေးမတီ, ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးပေး (လိခင်လိခင်တံး) လေးပိခင်တင်းဂူဝ် ခေးပိုင်
သပ်း ဂုင်းဂေးလုးလာတ်;ဝုး “ကခင်ဂှ်းခးခွံ;လံးတီးလူင်ပွင်လိုင်;မါခင်းခေခင်. ပိခင်ဂါခင်ခေ;ခံပခင်
ပခင်ဂှ်ဂါခင်မိုင်း ကခင်တေဂှ်;သိုဝ်းမါခင်းထွခင်ကွတ်,ခင်းပိုခင်.တီးဝါခင်းမိုင်းဂှ်းခးလေး; လွင်းဂိုတ်း

ယိုတီးပိတ်; လွင်းသိုင်းမာခင်း; ပူခင်းပိခင်း လိုင်းခခင်း။”။ သင်ဝါးကမ်း,ရှိုတ်းလိုင်.ခခိုင် တါး,ရှမ်းခါး တေ ပွက်; မိုင်းခိုခင်းခခင်း.ပံ,ပိခင်းလံ;” ဝါးခခင်း။

ဂေ့မတီ, ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးခေ: The SSRC (TB) ရှမ်းခါးခိုခင်းတုတ်းယွခင်းထိုင် တီးလတတ်းလိုင်; လုမ်းခါး. ဝိုင်းတါးခိုခင်းသိုပ်,လွံးထီမ်ဂူခင်းပံးခေခင်းမိုင်းရှမ်းခါးခေလ;ဂူခင်းပံးခေလွမ်းလိခင်းလိခင်း ဂမ်းသိုင်းတေ့ခပ် ပေးလတင်းပွက်;ခိုခင်းဝါခင်းဂပ်,မိုင်းလင် လွတ်;ခေလီခေလ;မီးသရေ,ခေ့တါးလွမ်း ခခင်း.ယပ်.။

ခင်းလိုခင်း ကွက်,ထူပ်,ပိုပ်, 2017 ခခ်. ခပ်;ခခမ်.တင်းဂိခင်းတါး,ရှင်ဂူခင်း 6,000 လွမ်းပင်သမ်းဂူခင်း ပံးခေ လိခင်းလိခင်းတံး-ထံး လုးလင်;တါး,ခေ့. ခွက်;မိုင်းခပ်တတ်းပိတ်;ယပ်.။

ဂပ်းသိုပ်,တွင်းထမ်

- 1. လင်းလံးလိင်း + 66 (0) 86 188 9827
- 2. လင်းလံးပိင်း +66 (0) 82 181 4891

ခပ်;တူလုး ခခိုခင်း ဂေ့မတီ, ဂူခင်းမိုင်းတံးပံးခေ: (လိခင်းလိခင်းထံး) ယိုခင်းယွခင်းခိုက်.ခပ်.ထိုင်လတတ်း လိုင်;လုမ်း ခါး. ခေလ;ခခိုခင်းတမ်းခင်းလံး ကခင်းဂပ်.ခင်းသုခင်း,လံ;ဂူခင်းလိုင်;တံး ကွက်,မိုင်းဝခင်းထီ 30/08/2017 တီး; <http://bit.ly/2zZUpRE>